



Foto: Estrost Studio Photo

Sae Yoon Chon

Sae Yoon Chon hat als erster asiatischer Pianist den Internationalen Klavierwettbewerb Dublin (2018) gewonnen. Zusätzlich gewann er den Mai Hannon Preis für die beste Liszt-Interpretation. Sae Yoon Chon ist Preisträger der Jose Iturbi International Piano Competition, der Los Angeles International Piano Competition, der Seoul International Piano Competition, der Hilton Head International Piano Competition, der Cooper International Piano Competition und der Astana Piano Passion International Competition.

Mit 18 Jahren debütierte Sae Yoon Chon mit dem Cleveland Orchestra unter Maestro Jahja Ling. Er spielte bisher mit dem RTÉ Nationalen Rundfunkorchester Irland, dem Valencia Sinfonie Orchester (Spanien), dem Bucheon Philharmonischen Orchester (Südkorea), dem Orchester des Königlichen Konservatorium (Toronto), dem Mississauga Sinfonie Orchester, dem Astana Philharmonischen Sinfonie Orchester (Kasachstan) und dem Hilton Head Sinfonie Orchester (USA). Sae Yoon Chon arbeitete mit den Dirigenten Andres Mogrelia, Tania Miller, Burno Aprea, Young Min Park, John Morris Russell, Jahja Ling, Erzhan Dautov und Ja Kyung Year.

Sea Yoon Chon erhielt den ersten Klavierunterricht mit fünf Jahren und absolvierte sein Klavierstudium bei Hyoung-Joon Chang in Korea. Zurzeit studiert er bei John O'Connor an der Glenn Gould School of the Royal Conservatory of Music in Kanada und spielt regelmäßig vor Leon Fleisher und James Anagnoson. Sein erstes Solorecital gab er bei der Kumho Asiana Foundation Prodigy Recital Series.

Bis in den Mai 2021 reichen seine Konzertengagements an vielen großen Häusern in Kanada, USA und Europa. (siehe englische Version).

Sae Yoon Chon is the first Asian pianist to win the top prize in the 2018 Dublin International Piano Competition. In addition to winning the overall first prize, Sae Yoon received the Mai Hannon Prize for best performance of a Liszt piece. Sae Yoon has won prizes at the Jose Iturbi International Piano Competition, the Los Angeles International Piano Competition, the Seoul International Piano Competition, the Hilton Head International Piano Competition, the Cooper International Piano Competition, and the Astana Piano Passion International Competition.

Sae Yoon performed with the Cleveland Orchestra under Maestro Jahja Ling at the age of 18. Since then, he has performed with the following orchestras: RTÉ National Symphony Orchestra (Ireland), Valencia Symphony Orchestra (Spain), Bucheon Philharmonic Orchestra (South Korea), Royal Conservatory of Music Orchestra (Toronto), Mississauga Symphony Orchestra, Astana Symphony Philharmonic Orchestra (Kazakhstan), and Hilton Head Symphony Orchestra (USA). Mr. Chon has played with conductors Andres Mogrelia, Tania Miller, Burno Aprea, Young Min Park, John Morris Russell, Jahja Ling, Erzhan Dautov and Ja Kyung Year.

Sae Yoon began playing the piano at age five and studied with Hyoung-Joon Chang in Korea. He now studies with John O'Connor at the Glenn Gould School of the Royal Conservatory of Music in Canada and plays regularly for Leon Fleisher and James Anagnoson. Sae Yoon made his recital debut at the Kumho Asiana Foundation Prodigy Recital Series.

Future engagements:

Canadian Opera Company (solo piano recital in Toronto)	November 14th 2018
Klavierreihe Kirchheimbolanden Steinway & Sons PrizeWinner Concert (Germany)	March 31st 2019
Leipzig Gewandhaus Steinway & Sons PrizeWinner Concert (Germany)	April 13th 2019
Weimer Steinway & Sons PrizeWinner Concert (Germany)	April 14th 2019
Rockport Chamber Music Festival concerts (Rockport USA)	July 5 th and 7 th 2019
New Ross Piano Festival (New Ross Ireland)	September 24 th 2019
Music Network Tour of Ireland (up to ten concerts in Ireland)	2019
Carnegie Hall debut recital (NYC USA)	2019
Oakville Symphony Orchestra (Oakville Canada)	February 1st 2020
Ireland National Concert Hall Recital (Dublin Ireland)	May 20th 2020
Wigmore Hall debut recital (London UK)	May 25th 2020
London Symphony Orchestra (London UK)	2020 – 2021 season
RTE Concert Orchestra (Dublin Ireland)	2020 – 2021 season
RTE National Symphony Orchestra (Dublin Ireland)	May 2021